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A 2010. december 13-i ülést, amelyen 19
választmányi tag és 15 meghívott vett
részt, dr. Nagy Lajos elnök nyitotta meg.

Napirend elõtt Liptay Péter kért szót és
tájékoztatást adott arról, hogy elkészült a
szakmai évfordulókat tartalmazó összeál-
lítás, amely az OMBKE honlapján megtalál-
ható.

Ezt követõen a választmány egyhangú
szavazással elfogadta a meghívóban írás-
ban közölt napirendet.

1. napirendi pont: dr. Nagy Lajos elnöki
tájékoztatója
Egyesületünk elnöke tájékoztatást adott
arról, hogy a vörösiszap-katasztrófával kap-
csolatos választmányi állásfoglalás megje-
lent a BKL-ben és az egyesület honlapján. A
nyilatkozat korrekt álláspontot tükröz.

A továbbiakban kifejtette, egyesüle-
tünknek fel kell vállalnia, hogy szakmáin-
kat jobb pozícióba hozzuk. Ezért a kor-
mányzati vezetõk és politikusok számára
olyan tájékoztató anyagot készítünk,
amely szakmailag korrekt módon igyekszik
bemutatni a hazai nyersanyagvagyont, ill.
a bányászat és a kohászat potenciális lehe-
tõségeit. A tájékoztató összeállítására az
elnök koordinálásával ad hoc bizottságot
hoztunk létre dr. Bakó Károly, dr. Gagyi
Pálffy András, dr. Gácsi Zoltán, dr. Gál Ist-
ván, dr. Hatala Pál, Holoda Attila, dr. Horn
János, Kõrösi Tamás, dr. Lengyel Károly,
Molnár József, dr. Nagy Sándor, dr. Réger
Mihály, dr. Tardy Pál és dr. Tihanyi László
részvételével. A Bizottság munkájáról a vá-
lasztmányt folyamatosan tájékoztatjuk.

Fontos feladat az egyesületet és a szak-
mát támogató politikai kapcsolatrendszer
felderítése. Lobbizni kell a kiszámítható
jogi háttér megteremtése, a hosszú távú
gazdasági irányelvek megismerése céljá-
ból. Köztudottá kell tenni, hogy szakmáink
nem ráfizetésesek.

Szólt arról, hogy az egyesület együtt-
mûködési megállapodásokat tervez kötni a
szakmáink területén tevékenykedõ társ-
szervezetekkel, egyesületekkel.
Ennek érdekében:
� megújítjuk a Szlovák Bányászati Egyesü-
letek Szövetségével korábban megkötött

és lejárt együttmûködési megállapodást;
� csatlakozunk az MBFH-BDSZ-MBSZ-
Miskolci Egyetem között kötött megálla-
podáshoz;

� megállapodást kötünk a Magyar Mérnöki
Kamara Szilárdásvány Bányászati Tagoza-
tával, a Bányavállalkozók Országos Szö-
vetségével, a BDSZ-szel és az MBSZ-szel.

� Selmecbánya új polgármesterével is fel
kívánjuk venni a kapcsolatot.
Sajnálattal jegyezte meg, hogy a Szent

Borbála központi ünnepségen három, az
OMBKE által felterjesztett egyesületi ta-
gunk kitüntetését nem hagyták jóvá. Prob-
lémát jelent, hogy az elbírálás szabályait
elõre nem ismerhettük. A döntéssel nem
értünk egyet. Véleményünk szerint egy élet
szakmai tevékenységét nem szabad negli-
gálni. Nem tudjuk azt sem elfogadni, hogy
a bauxitbányászatban tevékenykedõ kollé-
gánk a vörösiszap ügymiatt nem kaphat ki-
tüntetést. Végül kérte, a szakosztályok ál-
lítsák össze a 2011. évi rendezvénynap-
tárukat, hogy azokat egyeztethessük és
közzétehessük. A központi rendezvények
az egyesület honlapján megtalálhatók.

Javasolta, hogy az OMBKE 101. küldött-
gyûlése 2011. május 27-én Budapesten, az
MTESZ Kossuth téri székházában a Kong-
resszusi Teremben legyen.

A napirendhez többen hozzászóltak:
Erõs György: A négyesmegállapodáshoz

való csatlakozás nem pótolja a kétoldalú
megállapodásokat, így azokat is meg kell
kötni. A négyes megállapodásba nem fér
bele az MBFH. Rögzíteni kell, hogy mely
megállapodásokat köti az egyesület és me-
lyeket a szakosztály?

Dr. Esztó Péter: Nem véletlen, hogy a
megállapodásokhoz az MBFH nem csatla-
kozott. Ezt, mint állami hivatal, nem teheti
meg. A szakmát támogatja a rendelkezésre
álló pályázati keretekbõl. A partnerek nem
voltak egyensúlyúak.

Dr. Tardy Pál: Célszerû felvenni a kap-
csolatot az energiával foglalkozó egyesüle-
tekkel.

Dr. Lengyel Károly: Harcostársakat kell
keressünk. Az eddigi anyagainkat tegyük
közkinccsé, és küldjük meg a választmány
tagjainak.

Összefoglalásként dr. Nagy Lajos java-
solta, hogy a négy szervezet korábbi meg-
állapodását küldjük meg a választmány
tagjainak. Az együttmûködési megállapo-
dásoknál szervezet a szervezettel, szakosz-
tály a tagozattal vagy osztállyal ír alá.

A hozzászólások után a következõ hatá-
rozatok születtek:

(V. 55/ 2010. 12. 13 sz. határozat): Az
OMBKE 101. küldöttgyûlése 2011. május
27-én lesz Budapesten, az MTESZ Kossuth
téri székházában.

(V. 6/ 2010. 12. 13 sz. határozat): A Vá-
lasztmány egyetért azzal, hogy az OMBKE
az ismertetett együttmûködési megállapo-
dásokat megkösse.

A napirend lezárásaként dr. Gagyi Pálffy
András jelezte, hogy a felsõoktatási tör-
vénytervezethez három tagtársunk, dr. Ba-
kó Károly, dr. Dúl Jenõ és dr. Tardy Pál vé-
leményét továbbítottuk.

Dr. Horn János bejelentette, a Jó sze-
rencsét! köszöntés elfogadásának 117. év-
fordulója alkalmából az emlékülés Várpalo-
tán, a �Jó szerencsét!� Mûvelõdési Köz-
pontban lesz 2011. április 7-én.

Katkó Károly tájékoztatása szerint a ha-
gyományos Bányász-Öntész Bál Lillafüre-
den 2011. február 12-én lesz.

Dr. Havasi István jelezte, a Bányamérõ
Szakcsoport az 50. továbbképzõ konferenci-
áját 2011. június 8�10-én tartja Sopronban.

2. napirendi pont: Kitüntetések átadása
Dr. Nagy Lajos átadta Varga Mihálynak a
tiszteleti tagsággal járó gyûrût és okleve-
let, Solt Lászlónak a Kerpely Antal-emlék-
érmet, mivel azt a 100. küldöttgyûlésen
Selmecbányán távollétük miatt nem tudták
átvenni.

3. napirendi pont:  A 2011. évi egyéni tag-
díjak meghatározása
Elõterjesztõ: dr. Gagyi Pálffy András
ügyvezetõ igazgató

Dr. Gagyi Pálffy András emlékeztetett
arra, hogy 2010-ben volt tagdíjemelés. A
költségek folyamatos növekedése és a vál-
lalati háttér szûkülése indokolttá tenné,
hogy a tagdíjakat is évrõl évre emeljük.
Kismértékû emelés esetén az adminisztrá-
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ció nincs arányban az emelés hasznával,
ugyanakkor a tagokat egyébként is sújtják
az áremelkedések. A tagok jelentõs része
nem tud részt venni a támogatott egyesü-
leti rendezvényeken. Ezért javasolja, hogy
2011-ben az egyéni tagdíjak maradjanak
változatlanok, de az egyesületi rendezvé-
nyeken az ellátás (étel, ital, korsó) költsé-
geihez a résztvevõk helyben járuljanak
hozzá.

Liptay Péter támogatta az elhangzott
javaslatot.

((VV.. 77// 22001100.. 1122.. 1133 sszz.. hhaattáárroozzaatt)):: AA vváá--
llaasszzttmmáánnyy eeggyyhhaannggúú sszzaavvaazzáássssaall jjóóvvááhhaaggyy--
ttaa,, hhooggyy 22001111--bbeenn aazz eeggyyéénnii ttaaggddííjjaakk aa
22001100.. éévvii ttaaggddííjjaakkkkaall aazzoonnooss mméérrttéékkûûeekk llee--
ggyyeenneekk..

44.. nnaappiirreennddii ppoonntt:: AA VVáállaasszzttmmáánnyyii BBiizzootttt--
ssáággookk vveezzeettõõiinneekk jjóóvvááhhaaggyyáássaa
Elõterjesztõ: dr. Lengyel Károly fõtitkár

A Választmányi Bizottságok szakosztályi
javaslatok alapján kialakult személyi ösz-
szetételét a választmányi tagok írásban
megkapták. Az elõterjesztõ, részben
ugyancsak szakosztályi javaslatok alapján,
az egyes bizottságok vezetõire a következõ
javaslatot tette:

((VV.. 88// 22001100.. 1122.. 1133 sszz.. hhaattáárroozzaatt)):: AA VVáá--
llaasszzttmmáánnyy eeggyyhhaannggúú sszzaavvaazzáássssaall eelllleennsszzaa--
vvaazzaatt ééss ttaarrttóózzkkooddááss nnééllkküüll eellffooggaaddttaa aazz
eeggyyeess bbiizzoottttssáággookk vveezzeettõõiirree tteetttt jjaavvaassllaattoott..

Dr. Lengyel Károly kérte felmentését a
BKL Kohászat felelõs szerkesztõi teendõi-
nek ellátása alól, egyben javasolta, hogy a
szakosztályokkal történt egyeztetés alap-
ján a választmány Balázs Tamás okl. kohó-
mérnököt bízza meg a felelõs szerkesztõi
teendõk ellátásával.

((VV.. 99// 22001100.. 1122.. 1133 sszz.. hhaattáárroozzaatt)):: AA VVáá--
llaasszzttmmáánnyy eeggyyhhaannggúú sszzaavvaazzáássssaall,, eelllleennsszzaa--
vvaazzaatt ééss ttaarrttóózzkkooddááss nnééllkküüll jjóóvvááhhaaggyyttaa,,
hhooggyy aa BBKKLL KKoohháásszzaatt ffeelleellõõss sszzeerrkkeesszzttõõjjee
BBaalláázzss TTaammááss ookkll.. kkoohhóómméérrnnöökk lleeggyyeenn..

55.. nnaappiirreennddii ppoonntt:: AAzz eeggyyeessüülleett 22001111.. éévvii
kkööllttssééggvveettééssee iirráánnyyeellvveeii
Elõterjesztõ: dr. Gagyi Pálffy András
ügyvezetõ igazgató.

Dr. Gagyi Pálffy András bevezetésként
elmondta, hogy 2010-ben az egyesület a
költségek tartása mellett jelentõs tervezett
bevételtõl esett el. Az egyesületnek nincs
adóssága, de nem marad tartalék a
következõ év kezdéséhez. Ezt figyelembe
véve az alábbiakat javasolja megfontolni:
� Az egyéni tagdíjakat a 2011. január 1-jei
létszám alapján lehet tervezni. Azokat a
tagokat, akik két éve többszöri írásos
megkeresés ellenére sem fizették be
egyéni tagdíjukat, a 2011. évi tagnévsor-
ból töröljük.

� 2011-ben egyrészt számolni kell a koráb-
bi céges támogatások mérséklõdésével,
egyúttal minden szakosztálynak töreked-
nie kell a támogatók körét bõvíteni.

� A pályázati lehetõségek is csökkennek.
� Az egyesületi lapok kiadásánál a ko-
rábbi évekhez hasonlóan négy-négy
szám és két közös szám kiadását ter-
vezzük. Az egyes szakosztályokra a lap
költségeit létszámarányosan terheljük.

� Az egyes szakosztályok közvetlen mûkö-
dési költségeire (többnyire
rendezvények támogatására)
az egyéni tagdíjak 30%-át irá-
nyozzuk elõ.
� A közös költségeket lét-
számarányosan osztjuk szét
az egyes szakosztályok kö-
zött.

� Az Egyetemi Osztály a közös
költségekhez az egyéni tag-
díj 40%-ával, a lapkiadáshoz
pedig az egyéni tagdíjak
30%-ával járul hozzá.

� Az egyes szakosztályok
2011. január 15-ig megkapják
a szakosztályokra bontott
éves tervet, amely alapján dr.

Lengyel Károly fõtitkár a szakosztályok tit-
káraival egyeztet az egyesületi éves terv
véglegesítése érdekében.
� Év közben napirendre kerül az egyesületi
központ elhelyezésének kérdése is, mely-
ben akkor lehet dönteni, ha a Fõ utcai
irodaház sorsáról végleges ismereteink
lesznek.
A javaslatot követõen a vitában többen

hozzászóltak:
Dr. Lengyel Károly: Az egyesület szak-

mái között szolidaritásra van szükség, de a
szolidaritás nem eredményezhet az egye-
sület egységét megbontó megoldásokat.
Igen fontos, hogy ne legyen az egyesület
pénzügyi egyenlegében hiány. Meg kell kí-

sérelni több rendezvény tartását, illetve
szponzorok bevonását.

Dr. Nagy Lajos: A gazdálkodásnak bizto-
sítania kell, hogy a rendezvényeinknek le-
gyen stabil háttere. A szakosztályok és a
helyi szervezetek számíthassanak a ren-
dezvényeikhez betervezett anyagi forrá-
sokra. A tervezés menetébe vonjuk be in-
tenzívebben a szakosztályokat. Ezzel
együtt a szakosztályok is viseljenek na-
gyobb felelõsséget és egymás iránti szoli-
daritást. A tervezés során meg kell vizsgál-
ni a központ mûködési feltételrendszerét
is. Azt figyelembe kell venni, hogy az egye-
sület nem önállóan gazdálkodó szakosz-
tályok holdingja. Az elhangzottak alapján
készül egy elõzetes terv, amit a szakosz-
tályokkal egyeztetünk, mielõtt a választ-
mány elé terjesztenénk azt.

Katkó Károly: A szakosztályok és az ügy-
vezetés személyes egyeztetéssel együtte-
sen alakítsa ki az éves tervet, amely pénz-
ügyileg pozitív egyenlegû kell legyen. A kö-
zös költségek felosztásánál elfogadja a lét-
számarányos elvet. A szakosztályok által
kitermelt eredmény álljon a szakosztály
rendelkezésére. Legalább egy cikluson be-
lül minden szakosztály gazdálkodása kerül-
jön egyensúlyba. Javasolja, hogy a termé-
szetbeni közvetlen juttatásokat is szere-
peltessük a pártoló tagoknál. Bejelenti,
hogy 2011-ben az Öntészeti Szakosztály az
Öntõnapok szervezésével a Magyar Önté-
szeti Szövetséget bízza meg.

Erõs György: Javasolja, hogy a közös
költségek létszámarányos felosztásánál sú-
lyozottan vegyük figyelembe a nyugdíjas
létszámot is.

66.. nnaappiirreennddii ppoonntt:: EEggyyeebbeekk
Tóth János bejelenti, hogy elkészült a Ma-
gyar Bányászat Évezredes Története IV. kö-
tet. Az Öntödei Múzeumban és az Olajipari
Múzeumban átvehetõ.

Megjelentek a Nagybányáról és Mára-
marosról készült könyvek is, melyek szin-
tén kaphatók az Olajipari Múzeumban.

Hevesi Imre bejelenti, hogy a Dunaúj-
városi helyi szervezet saját honlapot indít.

77.. nnaappiirreennddii ppoonntt:: ÉÉvvzzáárróó
Dr. Nagy Lajos elnök megköszöni az egész
évben végzett munkát, amelynek során az
egyesület igen jelentõs rendezvényeket
szervezett.
Mindenkinek Kellemes Ünnepeket és
Boldog Új Évet kíván! Az OMYA Kft.
nevében a résztvevõket ebédre invitálta.

-- DDrr.. GGaaggyyii PPáállffffyy AAnnddrrááss

AA bbiizzoottttssáágg nneevvee
Alapszabály
Etikai
Érem

Fenntartható fejlõdés

Ifjúsági
Iparpolitikai
Kiadói
Környezetvédelmi és
hulladékhasznosítási
Oktatási
Történeti
Tiszteleti tagok és szeniorok

AA bbiizzoottttssáággvveezzeettõõ nneevvee
Dr. Esztó Péter
Dr. Bakó Károly
Csaszlava Jenõ
Dr. Tardy Pál - Nagy Sándor
társelnökök
Dr. Lukács Sándor
Dr. Gál István
Kõrösi Tamás

Halmai György

Dr. Dúl Jenõ
Tóth János
Dr. Mezei József


